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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "További kérdések a dobai pszichiátriai intézetről" 

Tisztelt Biztos Úr!

Bizonyára  Ön  is  egyetért  velünk  abban,  hogy  az  egészségügyi  ellátáshoz  való  jog  ma
Magyarországon több oldalról is alapjogi védelmet élvez. Egyrészt azért, mert az ellátás a testi és
lelki  egészség elérését  közvetlenül  szolgálja,  másrészt  azért,  mert  a  járulékfizetésen  keresztül  a
beteg az alkotmányos tulajdonvédelem által garantált jogot szerez az egészségügyi ellátásra. Abban
sincs  bizonyára  vita  köztünk,  hogy  az  emberi  méltóságot  az  egészségügyi  ellátás  körében
tiszteletben kell tartani.

Éppen ezért fel kell hívjuk a figyelmét a Veszprém megyei Csolnoky Ferenc Kórház pszichiátriai
osztályában tapasztalható körülményekre. Ez a pszichiátriai osztály Doba városában található egy
kastélyban, amely két épületből áll.  Sajnálatos módon a kastély egyik épületének tetőszerkezete
előbb megrogyott, majd beszakadt, így azt az épületet teljes egészében ki kellett üríteni.

Ennek  azonban  komoly  ára  volt,  hiszen  a  betegeket  sok  esetben  nem  tudták  elszállásolni  a
megmaradt épületben és a sümegi pszichiátrián sem, így több beteget elbocsátottak a kórházból oly
módon, hogy őket egyből a településen működő hajléktalanszállóra irányították.  Olyan is volt  a
hajléktalanszállóra  küldött  betegek  között,  aki  nem  képes  magáról  semmilyen  formában
gondoskodni.

Akik maradtak sem jártak jól, hiszen nem megoldható a különböző súlyosságú betegek egymástól
való elválasztása, így a legsúlyosabb mentális zavarral küzdő betegek és az enyhébb betegséggel
küzdők  is  egy  légtérben  tartózkodnak.  Bizonyára  Ön  is  egyetért  velünk  abban,  hogy  ez  sem
szakmailag, sem emberileg, sem jogilag nem elfogadható.

Az ügyben több kérdést tettünk fel az Emberi Erőforrások Minisztériumának, amelyben azonban



tagadták, hogy a dobai kórház kiürítését terveznék. Az első kérdésünk után azonban egy kórházi
dolgozó  névtelen  levelet  írt,  amelyben részletes  leírást  adott  a  kórház  pszichiátriai  osztályának
bezárásáról.  Részletesen  beszámolt  arról,  hogy  milyen  ütemezéssel,  milyen  határidőkkel  és
módszerekkel  kívánják ezt  megvalósítani.  Megerősítette  azt  az információnkat  is,  hogy a dobai
pszichiátriát teljes egészében be akarják zárni és a 200 ágyas intézményben már most is alig több,
mint 100 ágyon folyik az ellátás.

Sokat  mond az  is,  hogy míg  nekünk az  EMMI arról  beszél,  hogy nem akarják  a  pszichiátriai
osztályt bezárni, addig Rig Lajos képviselőtársamnak már a 21. századi egészségügyi folyamatokra
hivatkozva mentegetik a Dobán kialakult helyzetet.

Fentiekre tekintettel kérdezzük a Biztos Urat:

Tervez-e vizsgálatot a dobai pszichiátria ügyében, vagy folyik-e jelenleg vizsgálat? Amennyiben
nem,  miért  nem?  Ebben  az  esetben  Ön  azon  az  állásponton  van,  hogy  a  súlyos  pszichés
problémákkal küzdő emberek ellátáshoz való joga relativizálható? 

Ön szerint a hajléktalanszállón a pszichés betegek megkapják-e azt az ellátást,  amire szükségük
van? 

Ezen kívül  kérjük Biztos Urat,  hogy ne hagyja,  hogy a betegeket egyszerűen az utcára tegyék.
Kérjük, lépjen minél hamarabb az áldatlan állapotok megoldásra érdekében.

Várjuk megtisztelő válaszát!
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